

School Council Elections - Notice of Nominations



Élections des conseils scolaires - Déclaration de candidature

Where a poll is held,
voting will take place on
Monday, May 7, 2018
between the hours of
3 p.m. and 8 p.m.

Dans les endroits où
se tiendra un scrutin,
le vote aura lieu
le **lundi 7 mai 2018,**
entre 15 h et 20 h.

If you are interested in being a candidate, this information is for you!

Beginning on Monday, April 9, 2018, Nomination Papers are available in your school, from your Returning Officer or at Elections Yukon.

If you plan to be a candidate, you are encouraged to pick up your Nomination Paper early.

Pursuant to the *Education Act*, the nomination date for candidates who wish to serve as members of school councils is Thursday, April 26. Nominations will be received on this date between 10 a.m. and 12 noon. Before April 26, nominations may be filed with the Returning Officer.

To participate as a candidate, a person must be an eligible elector.

In order to be eligible to vote in a Yukon school council election, as of Polling Day an elector must:

- be a Canadian citizen,
- be at least 18 years of age; and
- be qualified to vote on the basis of either attendance or residency, i.e.
 - be a resident in the attendance area for three months (since February 7, 2018), or
 - be a parent of a child who is in attendance at a school in the attendance area.

An elector is eligible to vote, and to participate as a candidate, in more than one attendance area only if the person has children attending schools in two or more attendance areas.

To be eligible to vote in a school council election for those schools established on the basis of religion, the person, on Polling Day, must be:

- a Canadian citizen, and
 - at least 18 years of age,
and meet one of the following qualifications:
 - the parent of a child in attendance at the school,
- or**
- a registered member of a Catholic parish in Whitehorse and resident in the attendance area for three months (since February 7, 2018),
- or**
- a person who has expressed a substantive interest in Catholic education in Yukon and has received written approval for residency from the Catholic Episcopal Corporation of Whitehorse.

Nomination package(s) will include contact information for the Returning Officer, along with all the information that a person needs to participate as a candidate.

Si vous désirez présenter votre candidature, veuillez lire ce qui suit.

À compter du lundi 9 avril 2018, on pourra se procurer les formulaires de déclaration de candidature à votre école, auprès de votre directeur/directrice du scrutin ou au bureau d'Élections Yukon.

Si vous comptez poser votre candidature, on vous recommande de vous procurer un formulaire de déclaration de candidature le plus tôt possible.

Conformément aux dispositions de la Loi sur l'éducation, la date de dépôt des déclarations de candidature des personnes qui désirent être membres d'un conseil scolaire est le jeudi 26 avril. Les déclarations seront acceptées à cette date, entre 10 h et midi. Avant le 26 avril, les déclarations doivent être remises au directeur/à la directrice du scrutin.

Pour pouvoir se porter candidat, une personne doit avoir qualité d'électeur ou d'électrice.

Un électeur doit répondre aux conditions suivantes le jour du scrutin pour être autorisé à voter aux élections des membres d'un conseil scolaire au Yukon :

- avoir la citoyenneté canadienne;
- avoir au moins 18 ans;
- être autorisé à voter selon le critère de l'inscription ou du lieu de résidence, c.-à-d. :
 - habiter dans la zone de fréquentation depuis au moins trois mois (depuis le 7 février 2018);
 - être le père ou la mère d'un enfant qui fréquente une école dans la zone de fréquentation.

Une personne peut voter ou se porter candidat dans plus d'une zone de fréquentation seulement si les enfants de cette personne fréquentent une école dans deux zones de fréquentation ou plus.

Pour pouvoir voter à l'élection d'un conseil scolaire constitué selon la religion, la personne, le jour du scrutin, doit :

- avoir la citoyenneté canadienne;
- avoir au moins 18 ans;
- **et respecter l'un des critères suivants :**
 - **soit** être le père ou la mère (ou le tuteur) d'un enfant qui fréquente l'école;
 - **soit** être membre inscrit d'une paroisse catholique de Whitehorse et résider dans la zone de fréquentation depuis au moins trois mois (depuis le 7 février 2018);
 - **soit** avoir manifesté un intérêt marqué pour l'éducation catholique au Yukon et avoir reçu l'approbation écrite de la corporation épiscopale catholique du diocèse de Whitehorse aux fins d'être désigné comme résident.

On trouvera dans la trousse de mise en candidature les coordonnées du directeur/de la directrice du scrutin ainsi que tous les renseignements dont une personne a besoin pour participer aux élections.

Attendance Area Zone de fréquentation	Number of Members to be Elected Nombre de conseillers à élire		Returning Officer Directeur/directrice du scrutin
#1 Tantalus School	3		Bonnie Cooper, Carmacks
#2 F. H. Collins Secondary School	7		Sally Stitt, Whitehorse
#3 Del Van Gorder School	5		Sally Baker, Faro
#4 St. Elias Community School	3		Lisa Pauls, Haines Junction
#5 Whitehorse Elementary School	5		Dagmar Rudzewitsch, Whitehorse
#6 J. V. Clark School	3		Bruce MacGregor, Mayo
#7 Selkirk Elementary School	5		Land Pearson, Whitehorse
#8 Christ the King Elementary School	5		Wendy Solonick, Whitehorse
#9 Vanier Catholic Secondary School	5		Christine Nemeth, Whitehorse
#10 Ghùch Tlà Community School	5		Janet Constable Rushant, Carcross
#11 Watson Lake Schools	7		Kayla McMillan, Watson Lake
#12 Grey Mountain Primary School	5		Pamela Bangart, Whitehorse
#13 Khâtinaxh Community School	3		Brenda Oziewicz, Teslin
#15 Chief Zzeh Gittlit School	5		Renée Charlie, Old Crow
#16 Robert Service School	6		Charles Brunner, Dawson City
#17 Ross River School	5		Karmen Cozens, Ross River
#18 Takhini Elementary School	5		Stephanie Mostyn, Whitehorse
#19 Eliza Van Bibber School	3		Jean Van Bibber, Pelly Crossing
#20 Nelnah Bessie John School	3		Lindsay Spooner, Beaver Creek
#21 Porter Creek Secondary School	7		Donna Shopland, Whitehorse
#22 Jack Hulland Elementary School	7		Jessica Rushant, Whitehorse
#24 Golden Horn Elementary School	5		Laura Peterson, Whitehorse
#25 Elijah Smith Elementary School	3		Alicia Vance, Whitehorse
#26 Hidden Valley Elementary School	5		Trish MacPherson, Whitehorse
#27 Holy Family Elementary School	5		Kathy O'Donovan, Whitehorse
#28 Kluane Lake School	5		Michael Wylie, Destruction Bay